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Sportovní osobnosti žijí na Kdyňsku

Pravidelně každou neděli se schází skupina dobrovolných turistů, převážně důchodců, u Parezu 
v Brnířově. Po řadu let, pravidelně vyráží po nedělním obědě na oblíbenou relaxaci. Hlavními orga-
nizátory i turisty jsou Josef Husník, Míra Beneš, Franta Kraus.  Na fotografii ze 6. 3. z výšlapu na
Štefle z cesty nad Chodskou Lhotou jsou Anna Šindelářová, Marie Benešová, Marie Junová.   (kf)

Každou neděli vyráží od parezu

Výhledy na Kdyňsko

Zdá se, že už je v dohlednu doba, kdy se

vedle kaple sv. Markéty nad Dlažovem objeví

rozhledna.                                                      (sh)

Domažlice, mnohonásobný reprezentant ČR v běhu do vrchu, kterému předává cenu starosta

Kouta na Šumavě Václav Duffek (na snímku). A konečně už k tradičním oceněným patřil Viktor

Pytlík z TJ Kuželky Kdyně.                                                          více str. 5    Sylva Heidlerová

Zcela zaplněný sál kulturního domu 

v Kolovči čekal první březnový pátek na

vyhlášení výsledků ankety Sportovec Domaž -

licka roku 2010. Dvojici  pořadatelů,  Svazek

obcí Domažlicka a Sportovní unii okresu

Domažlice, při organizaci putovního galaveče-

ra tentokrát rozšířil městys Koloveč. Kan d i dá ty

nominovala veřejnost či zástupci sportovních

jednot, oddílů a klubů prostřednictvím hlasova-

cích kuponů. Kolovečští si události považovali,

chápali ji jako příležitost připomenout nově

zrekonstruovaný objekt. V doprovodném pro-

gramu vystoupily domácí mažoretky a roztles-

kávačky Slavoje, které měly stejný úspěch jako

dětské taneční páry, jež navíc reprezentovaly

barvy holýšovského klubu. 

Mezi řadou ocenění bylo i zařazení do

pomyslné lóže sportovních osobností regionu.

Tentokrát obě pocházely z Kdyňska: Josef

Pašek, funkcionář a člen TJ Němčice, a Karel

Duchek,  legendární běžec TJ Sokol Kdyně.

Prvenství v kategorii dospělí jednotlivci si

odnesl atlet Jiří Voják z oddílu Mílaři
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Centrum vodní zábavy slaví první narozeniny

Mnoho článků, pochvalných i záměrně

„otrávených“ poznámek již bylo publikováno

na adresu Centra vodní zábavy Kdyně. Z po -

užívaného názvosloví povětšinou hned vytu-

šíme, nakolik se jejímu autorovi jedná o věcné

hodnocení nebo o zasévání pochybností. 

Slovo „bazén“ se sice běžně užívá mezi

lidmi, ale v politickém žargonu se mění 

v nepříliš lichotivý výraz. Podobné je to 

i s aquaparkem, což má na svědomí onen

nikdy nedokončený v Bublavě.

Centrum vodní zábavy ve Kdyni se navzdo-

ry nejrůznějšímu poštěkávání úspěšně etablo-

valo coby atraktivní a vyhledávaná služba pro

občany celého kraje. Úměrně větší frekvenci

pomluv dokonce přibývá návštěvníků. 

V každém případě do Kdyně přijíždí návštěv-

níků více. Stavba centra vodní zábavy se

dokonce dostala i do samotného celostátního

finále soutěže o stavbu roku. 

Kdyňští si musí zřejmě zvyknout, že tento

objekt bude alespoň v nejbližší době předmě-

tem určitých politických ataků.Velí jim částe-

čně závist, ale více možná i snaha svalit pro-

blémy s evropským programem ROP

Jihozápad na několik konkrétních projektů. 

K nim bývá částí dnešní levicové reprezentace

kraje Centrum vodní zábavy přiřazováno. Není

divu, že po mediální masáži se mnozí ptají, jak

to s tímto projektem vlastně bylo a je. Pod hes-

lem „není pravdy trochu na každém šprochu“

leckdy tyto lži mohou najít úrodnou půdu.

Projekt Centra vodní zábavy byl řádně před-

ložen v tzv. 2.výzvě programu ROP Jihozápad.

Byl vybrán na základě hodnocení v opatření

podpora cestovního ruchu. Stejně tak jako

rozšíření Zoologické a botanické zahrady 

v Plzni nebo nové welness centrum 

v Konstantinových Lázních. Není chybou ani

zodpovědností města Kdyně, že v této druhé

výzvě ostatní zájemci o dotaci na výstavbu či

rekonstrukce stávajících vodních atrakcí

nestihli podat žádost.

Systém financování projektů byl dán dopře-

du Evropskou komisí. V případě neziskových

projektů se Evropská unie podílela ve výši

85 %, stát ve výši 7,5 % a žadatel také ve výši

7,5 % z tzv. projektově uznatelných nákladů.

Výše dotace činila tedy celkem 113 mil. Kč,

zbytek do celkové hodnoty díla 134 mil. Kč

platilo město. Veškeré náklady byly v minulém

roce řádně uhrazeny a dotace kompletně pře-

vedeny i za situace probíhajícího šetření

Policie ČR v českobudějovickém úřadu ROP

Jihozápad. 

Projekt centra vodní zábavy nebyl shledán

jako nikterak podezřelý, proto byl také propla-

cen z evropských i státních prostředků. 

Na základě šetření ministerstva financí byla

posléze navržena tzv. korekce z vyplacených

prostředků a to v souvislosti s šetřením čtyř

výzev. Onu korekci, jedná se fakticky o určitou

sankci, však budou postupně hradit kraje,

nikoliv nositelé úspěšných projektů. Je třeba

také zmínit, že o zaplacenou korekci však

zřejmě nebude program pokrácen. 

Nechci hodnotit, zda některé zjištěné postu-

py úřadu v Českých Budějovicích, mohly nebo

nemohly některým, policií vytipovaným pro-

jektům, pomoci, ale projekt Centra vodní zába-

vy mezi nimi obsažen nebyl. 

Ukazuje se, že objem podaných žádostí již

teď výrazně převyšuje vyčleněné prostředky 

z EU pro tento regionální program Jihozápad.

Ke 3. březnu 2011 bylo podáno mnoho žádostí

v celkové výši 46,7 miliardy Kč na území dvou

krajů, přičemž celkové prostředky na všechny

výzvy činí zatím 17,9 mld. Kč. S postupujícím

časem budou žádosti do roku 2013 přibývat,

zatímco vyčleněné prostředky se příliš nezmě-

ní. Vzhledem k tomu, že na rekonstrukce kraj-

ských silnic mohou podávat žádosti jen

samotné kraje a Plzeň i České Budějovice si

v Bruselu vybojovaly zvláštní finanční přihrád-

ku, je v některých výzvách až pětinásobný pře-

vis. To vede samozřejmě k nespokojenosti

mnohých žadatelů, mimo jiné i proto, že vypra-

cování žádosti také něco stojí. Na toto úskalí

jsem v době přípravy těchto programů vícekrát

upozorňoval, ale zástupci evropské komise 

si to nepřipouštěli.

Mrzí mě, že i po roce úspěšného fungování

Centra vodní zábavy Kdyně je třeba vysvětlo-

vat okolnosti podání tohoto projektu. Politická

praxe si takové osvětlení bohužel vynutila. 

Pevně věřím, že tento úspěšně dokončený

projekt bude mít stejně tak úspěšné a trvalé

pokračování v podobě spokojených návštěv-

níků vodního centra ze Kdyňska i celého 

plzeňského regionu.       Ing. Vladislav Vilímec, 
místostarosta města Kdyně

Místostarosta Ing. Vladislav Vilímec (zleva) a starosta Jan Löffelmann v Centru vodní zábavy těsně
před jeho slavnostním otevřením.

Zdá se, že už je v dohlednu doba, kdy se vedle kaple sv. Markéty nad Dlažovem objeví rozhled-

na, která z tohoto vrcholu udělá nové výletní místo, odkud bude možné zhlédnout nejen panorama

Šumavy a Českého lesa, ale i daleká místa ve vnitrozemí. Nápad postavit rozhlednu se zrodil 

v Dlažově a v současné době je dokončena projektová dokumentace a probíhá územní a stavební

řízení. Turistická rozhledna bude vysoká 25 metrů a rozpočtové náklady se pohybují kolem 3,5 mil.

korun. Protože rozhledna bude významným turistickým cílem celého Kdyňska, budou se na finan-

cování podílet i okolní obce. To samozřejmě nebude stačit, proto obec požádá o dotaci z Evropské

unie.

Rozhledna na Markétě

Městys Koloveč nabízí 
k pronájmu novou restauraci včetně zázemí

v Kulturním a administrativním zařízení čp. 142 v Kolovči.
Bližší informace lze získat na tel. č. 724184537.



3

Milá návštěva staré dámy

Ovšem ani ten nebyl náhodný. Paní Františka

Havlovicová totiž devátého března slavila

svátek.

Gratulanty uvítala svěžím „AHOJ“, od pana

starosty vyslechla blahopřání, přivoněla 

ke kytici a z balíčku dobrot se prý bude těšit 

až po svátku.

Během návštěvy vypráví o svém životě 

v Koutě, kde se sice nenarodila, ale brzo po

jejím narození tu její otec dostal práci 

v Koutském zámku. Bez zaváhání si vzpomene

na svého učitele z první třídy, pana řídícího

Císlera. S gustem prozradí na své dva syny, jak

zlobili, jak pestrý život byl v Koutské cihelně,

kde několik desetiletí s rodinou bydlela. 

Na dotaz, která doba byla nejlepší, odpoví,

že vždycky bylo něco dobré a něco horší.

Čeho lituje? Že už nemá žádné kamarádky.

Vzpomíná na loňské setkání rodáků, kde

byla jednoznačně největší hvězdou.

A co si přeje do dalších let? Aby lépe viděla

na čtení hezkých knížek, které má tak ráda,

a lepší nohy, aby nepotřebovala vozíček.

Z tváře téměř bez vrásek září modrá očka při

upřímném pozdravu všem Kouťákům.

Milá paní Havlovicová, ať se Vám Vaše
přání splní!  

Vaši „Kouťáci“

Gratulaci z Kouta na Šumavě přišli paní Havlovicové vyřídit zástupci obecního úřadu.

Letos v lednu oslavila sto let života paní Františka Havlovicová, která svůj podzim života tráví

v domu pro seniory v Domažlicích. Z oněch neuvěřitelných a zcela výjimečných sta let, zarámo-

vaných všemi režimy posledního století – rakouským mocnářstvím, 1. republikou, protektorátem, 

a tak dále, jich více než devadesát prožila v obci Kout na Šumavě.

Představitelé obce Kout na Šumavě přišli za paní Havlovicovou s gratulací „až“ 9. 3. – ne proto,

že by zapomněli, ale v lednu se očekával velký zástup gratulantů, proto onen pozdější termín.

FFOO TT BB AA LL OO VV ÝÝ BB ÁÁ LL

pořádali koutští fotbalisté v sále Na Střelnici, kde se v hojném počtu sešli také jejich

fanoušci a příznivci fotbalu a dobré zábavy. Dobrou náladu zajišťovala skupina Relax

z Klatov. Na programu nechybělo ocenění hráčů za minulou sezonu. 

Nejlepším hráčem byl vyhlášen Jaromír Iha, Petr Kounovský jako nejlepší střelec a do

síně slávy byl uveden Eduard Kresl st. O zpestření večera se zasloužily děti z kroužku

Country tanců pod vedením Boženy Adámkové, a děvčata, která se věnují aerobiku pod

vedením Nikči Procházkové. Byla za své vystoupení odměněna bouřlivým potleskem.

Následovalo kopání na branku v podání koutských žen, dámská volenka a bohatá tombo-

la. Veselení se protáhlo do časných ranních hodin.                                Helena Klimentová

Akreditované

školení pro účetní

Akreditovaná vzdělávací společnost

AgAkcent Vás zve na školení zaměřená 

na aktuální stav daní, účetních postupů 

a aktuální změny v této oblasti. Jsou urče-

ná jak účetním měst a obcí, tak také

příspěvkovým organizacím.

Vzdělávací program právě získal akredi-

taci od Ministerstva vnitra ČR. Daňový

poradce, Ing. David Vičar, který je kvalifi-

kovaným  a zavedeným lektorem, svá ško-

lení zaměřuje hlavně na příklady z praxe.

Posluchačům zodpoví konkrétní dotazy 

a ochotně pomůže najít správnou a jedno-

duchou cestu v nejednotném výkladu

novelizovaných předpisů a zákonů. Svá

tvrzení vždy náležitě odůvodní a prakticky

podloží svými zkušenostmi z auditů obcí.

Pokud se rozhodnete zúčastnit, prosím,

kontaktujte nás na: info@agakcent.cz, 

tel. 728 946 288.

Ve čtvrtek 14. 4. 2011 od 8.30 hodin

proběhne akreditované školení účet -

nictví v Klatovech v Hotelu Rozvoj

a v úterý 19. 4. 2011 v Horšovském Týně

v budově SOŠ a SOU.



Osmdesát  le t  nové  budovy školyOsmdesát  le t  nové  budovy školy

„Pamětnický“ učitelský sbor obsluhovali současní učitelé.

„Nová“ budova školy slavila 80 let

Kdyně si 8. března připomněla 80. výročí

otevření jedné z budov Masarykovy základní

školy v Komenského ulici. Žáci základní školy

a žáci ZUŠ ve Kdyni spolu s vyučujícími při-

pravili kulturní pásmo. Společnými silami

sestavili program, který představili pamět-

níkům a rodičům v sále kdyňského kina. V den

konání, tedy 8. března, byly prostory kina pře-

plněny k prasknutí, což svědčilo o velkém

ohlasu mezi obyvateli a též o důstojném „osla-

vení kulatých narozenin“ školy.

Ve čtvrtek 10. března své dveře „otevřely“

všechny stávající školní budovy včetně tělo cvič -

ny, aby umožnily zájemcům nahlédnout 

do „kuchyně“ žáků a učitelů, případně chvíli

posedět s mladšími ročníky v lavici a připome-

nout si vlastní školní léta. Zájem rodičů i široké

veřejnosti byl oproti minulosti velký. Nebylo

hodiny, ani předmětu, kam by nezavítal alespoň

jeden návštěvník. 

Na čtvrteční odpoledne byli sezváni součas-

ní i bývalí zaměstnanci školy. Ve školní jídelně

společně poseděli a zavzpomínali. 

K jednomu stolu k nim přisedli i zástupkyně

Odboru školství Plzeňského kraje zároveň 

se starostou města Janem Lőffelmannem 

a poslancem Ing. Vladislavem Vilímcem. 

Pěvecký sbor Radost zahájil setkání několi-

ka písněmi, a pak už nastal čas pro krátké pro-

jevy zúčastněných hostů, představitelů města

Kdyně a samozřejmě i ředitele školy Pavla

Kopty. Celý podvečer se nesl v duchu dobré

nálady a především bývalí kantoři odcházeli 

se spokojeným úsměvem na tváři.

Mgr. Petra Černá

Vítání občánků v Brnířově

V Brnířově v sále obecního úřadu vítali občánky. Pozvání přijalo pět maminek a tatínků. Děti byly
přivítány do řad občanů obce a dostaly od obecního úřadu drobné dárky.

Zdeněk Šup starosta obce Brnířov

Stanětičtí občané už delší dobu přemýšlejí,

jak využít opuštěný obchod. Ten byl už v roce

1972 zadaptován v rámci akce „Z“ na tehdejší

prodejnu Jednota, a desetiletí úspěšně sloužil

svému účelu. V současnosti je majitelem obec

Zahořany, která plánuje přestavbu opuštěného

objektu na hojně využívaný kulturní dům.

Rekonstrukce se dotkne jak vnitřních, tak ven-

kovních úprav. 

„Chtěli bychom, aby byl objekt využit 

ku prospěchu všech občanů. Už dnes víme, 

že největší prostor bude sloužit jako společen-

ská místnost, kde bychom se mohli scházet.

Díky mladým hasičům, kteří již dříve ubourali

jednu příčku, se tato místnost ještě zvětšila, 

a bude z ní pěkný sál. Zbytek může sloužit

třeba jako zázemí při pořádání akcí,“ uvedla

stanětická zastupitelka Hanka Hoffmannová při

informativní schůzce s občany. Aby mohl

objekt sloužit plánovanému účelu, je nezbytné

provést řadu stavebních úprav, mezi něž patří

například kompletní výměna oken, rekonstruk-

ce sociálního zařízení, rozvodu vody či sklepa. 

„V současné době se pracuje na projektu. 

Až bude dokončen, požádáme o stavební povo-

lení a připravíme žádost o dotaci z MAS

Pošumaví. Částka, které je na rekonstrukci

třeba, činí zhruba dva  miliony korun,“ doplnil

Zdeněk Hynčík ze společnosti AgAkcent, která

žádost připravuje. 

„Pokud bychom dotaci nedostali v tomto

kole, počkáme na další. Věřím, že to vyjde,

protože bych kulturní stánek Stanětickým moc

přál,“ zakončil Miroslav Jandečka, starosta

Zahořan, kam Stanětice spádově náleží.       (sh)

Z Jednoty

plánují kulturák

Ve dvaceti čtyřech kategoriích se zúčastnilo 36. ročníku Běhu Koutem na Šumavě 254 běžců.
Nejmladší závodnicí byla 20ti měsíční Kristýnka, nejstaršími závodníky byli František Kortus
z Kašperských Hor a Zdeněk Kylián z Plzně, oba ročník 1940.                            Helena Klimentová                                                                                        

Běželi Koutem na Šumavě

4



Svátek sportovců byl letos v Kolovči

Mezi osobnosti kolovečského fotbalu se řadí také Pavel Kruml starší. Na snímku se svým starostou.
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V kulturním zařízení městyse Koloveč

proběhlo 4. března slavnostní vyhlášení ankety

Sportovec Domažlicka 2010. 

Vítězi vyhlašovaných kategorií se stali v kate -

gorii nejúspěšnější sportovec Domažlicka Jiří

Voják, atlet, Mílaři Domažlice, v kategorii

nejúspěšnější družstvo Domažlicka – mládeže

družstvo Sportovních gymnastek, mladších

žákyň, TJ Sokol Domažlice ve složení

Dominika Schmidová, Dana Hálková, Tereza

Beňušíková, a Shelly Ackersová a v kategorii

nejúspěšnější družstvo Domažlicka – dospě-

lých fotbalisté A mužstva TJ Jiskra Domažlice.

Sportovcem čtenářů Domažlického deníku se

stal Petr Novák, plavec TJ Jiskra Domažlice. 

Při slavnostní příležitosti byly také oceněny

sportovní osobnosti TJ Slavoj Koloveč, jmeno-

vitě pan Václav Kříž, pan Pavel Kruml starší,

pan František Skala z oddílu fotbalu a pan

MVDr. Karel Kobr a pan Miroslav Kaše 

z oddílu volejbalu. Pořadatelé ocenili jejich

celoživotní práci a úsilí, kterým se zasloužili 

o rozvoj sportu a tělovýchovy. 

Součástí bylo vystoupení mažoretek ze ZŠ

Koloveč pod vedením PaedDr. Marie

Mlnaříkové, fotbalových roztleskávaček TJ

Slavoj Koloveč pod vedením Jany Švehlové 

a dětských tanečních párů v latinskoameric-

kých a standardních tancích. 

K slavnostní atmosféře přispěli svojí účastí

kromě samotných nominovaných sportovců

také významní hosté, paní Jiřina Rippelová,

senátorka, pan Václav Votava, poslanec

Parlamentu ČR, pan Jan Látka, poslanec

Parlamentu ČR, pan Vladislav Vilímec, posla-

nec Parlamentu ČR, pan Petr Smutný, radní

Plzeňského kraje pro oblast životního prostře-

dí, pan Pavel Kořan, předseda ČSTV a dále

řada starostek, starostů, zástupců sportovních

jednot, klubů a svazů a také sportovní veřej-

nost, především z řad kolovečských občanů.

Václav Pergl, starosta

Městys Koloveč děkuje všem, kteří

přispěli ke zdárnému průběhu společen-

ské akce a blahopřeje oceněným, zvláště

potom A týmu kolovečských fotbalistů,

kteří se umístili v kategorii nejúspěšnější

družstvo Domažlicka – dospělých na

krásném 2. místě.

Sportovní osobností Domažlicka se stal Josef Pašek, funkcionář a člen TJ Němčice.



� V dlažovské sokolovně voněl ovar,

řízky a další speciality z vepřového masa?

Prodávala se tlačenka, jitrnice, jelita, i prde-

lačka. K tomu hrál Blue Moon Band. O to, že

bylo co ochutnávat se postarala skupina

ochotných spoluobčanů, kteří všechny ty

pochoutky  připravili. Všem děkuje dlažov-

ský starosta.

� Nejmladším účastníkem na maškar-

ním v Koutě byl Matěj, králík 

z klobouku? Na Střelnici se sešla padesátka

dětí v maskách a se stovkou dospělých 

si užila pěkné odpoledne. O zábavu se staral

pan Justich ze Studia DETO.

� Cyklistický podnik Na kole z Čech do

Bavor odstartuje v sobotu 18. června 

z koupaliště Úžlebec u Černíkova? Jde už

o sedmý ročník tradiční cyklistické akce,

kterou pořádá město Kdyně a společnost

AgAkcent. 

� V Brnířově se konal v únoru dětský

maškarní bál v sále budovy obecního

úřadu?

� Dvanáctiletý seriál zavedených semi-

nářů společnosti AgAkcent v Úborsku má

za sebou další úspěšný díl? Pětadvacet

účastníků nadchlo školení v komunikaci

občan-obec, téma využití obecních škol pro

vzdělávání všech obyvatel i prezentace sta-

vební společnosti vodohospodářské infrast-

rukury. Zaujaly samozřejmě i mistní rozhla-

sy, varnovné a informační systémy v obcích. 

� Cestopisná přednáška místního

rodáka Františka Apfelbecka o jeho puto-

vání po severní a střední Americe doplně-

ná krásnými fotografiemi se konala 

v Koutě na Šumavě? Vystudovaný biotech-

nolog se na svých cestách zajímá také o pro-

biotické kultury v domorodých komunitách.

Přiblížil srozumitelným výkladem nejen své

zážitky z cest, ale pohovořil také o výrobě

různých domorodých pokrmů a nápojů.

„Součástí přednášky byla ochutnávka  jídel,

ale hlavně nápojů  z kombuchy,“ dodává

Helena Klimentová, naše dopisovatelka.

� V oprechtické hospůdce se konala

výroční schůze mysliveckého sdružení

Ulíkovská hora Stanětice? Pohovořilo 

se zde o celoroční práci ve sdružení a připra-

vovaných akcích na rok 2011. „Na závěr

bylo výborné občerstvení, které připravila

Dana Weberová,“ dodává zastupitelka Hanka

Hoffmannová.

� Vyhlášení nejúspěšnějšího sportovce

Domažlicka 2011 se bude konat ve Kdyni?

Pořadatelské město využije slavnosti k před-

stavení rekonstruované sokolovny.

� V knihovně v Loučimi se odbývají

přednášky Virtuální univerzity třetího

věku? V Loučimi studuje pilotní jarní

semestr Astronomie 15 seniorů. 

� V Nové Vsi proběhlo školení řidičů 

s panem Hofmeisterem? O jeho informace

projevilo zájem více než dvacet občanů. 

� Vůbec první vystoupení na Domaž -

licku bez tragicky zesnulého manažera

„Sputnika“ sehrála v sobotu kapela

Zvlášňý škola v Mrákově?

Víte, že...Víte, že...
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MDŽ a školení řidičů v Černíkově

Oslava MDŽ spojená se školením řidičů v sále kulturního domu v Černíkově. K dobré pohodě
přispěla malá dechová hudba Veselí Podhoráci. Akce se vydařila.     Jaroslav Šlachta, starosta obce

Nápad udělat něco pro ženy u příležitosti Mezinárodního dne žen dostali loučimští dobrovolní

hasiči před třemi lety. A když uvažovali nad tím, co by to mělo být, padla volba na ochotnické diva-

dlo.  Pozvali ochotníky z Černíkova a ejhle, dopadlo to dobře! Plný sál lidí, dobrá zábava, na závěr

kytička a něco málo muziky k tanci a poslechu. 

Letos v březnu přišlo do sálu restaurace pana Matějky téměř 80 lidí, aby tentokrát zhlédli hru

„Generální zkouška (Únos v Domažlicích)“ v podání ochotníků z Domažlic. Někomu se hra líbila,

někdo by raději komedii, ale v každém případě bylo divadlo opět dobrým počinem k svátku žen.

Závěr patřil muzice v podání oblíbené dvojice Jarábek & Mihál.                                                    (zh)

MDŽ a ochotnické divadlo

Divadelní spolek ochotníků pod vedením

Milana Nebehaje z Domažlic sehrál v polovině

února v sále Na Střelnici v Koutě na Šumavě

komedii Generální zkouška (Únos v Domaž -

licích). Stovka diváků, která se představení

zúčastnila, se velice dobře bavila.

Oslavu MDŽ připravil obecní úřad ve spo-

lupráci s ostatními složkami pro koutské ženy.

K dobré náladě přispěli muzikanti pan Jarábek

a pan Mihál. Ženy dostaly karafiát a drobný

dáreček, dále pak sladké i slané pohoštění. Milé

bylo vystoupení dětí z mateřské školy. 

Helena Klimentová                                  

Jarábek & Mihál v Loučimi a v Koutě

Domažličtí ochotníci hrají na Kdyňsku divadelní kus Generální zkouška (Únos v Domažlicích). 

Starý most přes Úhlavu ve směru do

Nýrska už dlouho nevyhovuje svojí nos-

ností. 

V říjnu se proto začala u Stříbrného

mlýna budovat nová stavba pro těžkoto-

nážní vozy. Díky tomu už v černu nebude

muset jezdit nákladní doprava z Nýrska

do Kdyně přes Janovice, ale využije nový

most u Úborska.  (sh)
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�� MDŽ a mažoretky z Pocinovic ��

Muži v převleku bavili ženy v Mezholezích a v Dlažově

Oslavu MDŽ uspořádal místní Sbor dobrovolných hasičů společně s obec-
ním úřadem v hostinci „U Choda“. Ženy, kterých se sešlo kolem čtyřiceti,
čekalo kromě kytičky také utajované překvapení. Na úvod popřál ženám
starosta hasičského sboru Josef Stuiber pevného zdraví a poděkoval jim
za práci ve složkách a veřejném životě. Vážíme si práce žen, které jsou
nedílnou součástí veřejného života v obci, ale i soukromého života každé-
ho z nás. Po malém občerstvení v podobě sladkosti přišlo očekávané pře-
kvapení.  Mužské mažoretky s ladnými ženskými pohyby okamžitě vyvola-
ly úsměv na tváři každého z hostů. Humor a nadsázka slavily úspěch 
a obdiv. Sestava mužských mažoretek v ženském oblečení z Pocinovic
obecenstvo dobře pobavila. Celou oslavu stylově doprovodil DJ Míla
Šobr. Mnohdy zatracovaný svátek žen se stal příjemnou společenskou
akcí, kterou si ženy určitě zaslouží.

Text Milan Zajíc, Foto Věra Poláková

Program oslavy Mezinárodního dne žen v Mezholezích byl bohatý a různorodý. Paní Magda

Poláková si připravila povídání o Indii, které spojila i s ochutnávkou jídel tamní kuchyně, paní

Stránská přinesla na ukázku i ke koupi své velikonoční kraslice. Se svým vystoupením se předsta-

vily i mažoretky ZŠ Pocinovice, vrcholným hřebem večera bylo ale nepochybně vystoupení poci-

novických „Sokolek“, kdy se v ženských kostýmech objevili muži. 

Mezholezští nezapomněli ani na pohoštění a na dámy čekala káva a dezert. Květinu a gratulace

k tomuto dni předal pan poslanec Jan Látka. Celou akci příjemně doprovodila hudba dvou mladých

muzikantů ze Starého Klíčova.  Eva Haasová

Mašírovali i v Chodské Lhotě

Také v Dlažově Také v Dlažově 

letos při sestavování programuletos při sestavování programu

MDŽ oslovili sousední obceMDŽ oslovili sousední obce

Libkov a Pocinovice Libkov a Pocinovice 

Odpoledne zahájil starosta obce přivítáním 

a pak již nastoupily děti z MŠ Dlažov. Přestože

chřipka a neštovice řádí i v dlažovské školce,

na programu to nebylo znát. Jen počet dětí byl

nižší, ale jejich vystoupení bylo velmi pěkné. 

A pak již na sál vběhla temperamentní skupina

žen ze skupiny MODERN a kankán v jejich

podání neměl chybu a za stálého potlesku roz-

proudila náladu v sále.  Vystoupení mažoretek

– starších a mladších děvčat, ukázalo jak jsou

děvčata šikovná, ale předvedla i „ženskou ele-

ganci“.

Při písničce Poupata vběhly na sál „Sokolky

z Pocinovic“, aby svým příspěvkem pozdravi-

ly a pobavily přítomné ženy. Ty jejich výkon,

nasazení a převlek odměňovaly potleskem 

po celou dobu jejich vystoupení.  

Závěrem odpoledne byla módní přehlídka 

v podání místních modelek Aničky, Petry,

Radky, Lenky, Lucky a vypomohly i modelky 

z Libkova Vendulka, Jana, Míša a Maruška.

Přehlídka vzbudila velký ohlas. Modely mnohé

ženy poznávaly , ale obdivovaly i profesionální

výkon modelek. A tak se vlastně aplaudovalo

celé odpoledne. Skupina Lovci rytmů nezkla-

mala. Poděkování zaslouží za  pomoc účinku-

jícím, ale i za skvělou atmosféru, kterou umějí

vytvořit. Celé odpoledne  fotograficky zdoku-

mentoval Martin Kohout. Děkujeme.

A na závěr bych chtěl poděkovat všem, kteří

se přišli pobavit - ať místním tak i vystupu-

jícím, kteří zůstali i na večerní zábavu.

A poslední poděkování patří sponzorům,

kteří přispěli na občerstvení - MASOWEST 

a PeCU Klatovy.              Petr Kodeš, starosta

Slavné pocinovické mažoretky.

Na fotografii Věry Polákové jsou zachyceny děti s učitelkami Evou
Moravcovou a Petrou Černou, na kytaru hraje Petra Černá.

A něco navíc: 
Besídka školky pro ženy v Chodské Lhotě
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Kdyňský ping-pong sbírá medaile

V Domově seniorů opět proběhla taneční terapie pod vedením charizmatického tanečního mistra
Petra Vetety. Tentokráte se tancovalo v rytmu charlestonu. Obyvatelé Domova se s chutí a velkým
zájmem zapojili a vytvořili příjemnou atmosféru.                                                                    (DS)

V rytmu charlestonu

V herně Sokola Plzeň  v březnu proběhl krajský
přebor mladšího žactva ve stolním tenisu, kde
se v konkurenci 56 dětí opět neztratili mladí
pinkponkáři ze Kdyně. 
Kristýna Mlezivová získala stříbrnou medaili
ve dvouhře, bronz ve čtyřhře a spolu s Karlem
Červenkou, ještě jednou bronz ve smíšené čtyř -
hře. Karel Červenka pak ještě přidal bronzovou
medaili ve dvouhře.                       Ivo Stanček

O jarních prázdninách jsme pořádali zimní

tábor, neboli jarňáky, na táborové základně

Zelená Lhota. Bylo nás celkem 17 a pobyt

jsme si náramně užili. Lyžaři měli možnost se

naposledy rozloučit se sněhem na sjezdov-

kách ve ski areálu Špičák a Železná Ruda 

a ostatní „nelyžaři“ si užili sluníčka a krás-

ných jarních dní. Nechyběly hry venku, uvni-

tř a poprvé letos také zaplál oheň a děti 

si opekly buřty. Byli jsme i na výletě ve ves-

nici Hamry, která je dlouhá 6 km. Děti

vyzkoušely nějakou neznámou rukodělnou

činnost, například plstění ovčího rouna, kdy

jim pod rukama vznikala moc pěkná beruška,

nebo podšálek z mozaiky a mnoho korálko-

vých výrobků. Výše zmíněné techniky 

se vedoucí z naší skupiny naučili na školení

oddílových vedoucích se zaměřením na ruko-

dělnou činnost, které bylo akreditováno

MŠMT a které proběhlo v průběhu ledna 

a února pod vedením paní Kohoutové 

z Hobby Kohout z Plzně. Tím získali vedoucí

další možnost profesního růstu a mohou tak

dětem na schůzkách i táborech nabízet další

rukodělné činnosti.

Někteří vedoucí se zúčastnili celostátní

vzájemné výměny zkušeností, která proběhla

v Mladé Boleslavi. Načerpali mnoho zkuše-

ností od kolegů z celé republiky.

Mezi připravované akce patří zájezd do

divadla Broadway na muzikál Kat Mydlář,

který proběhne v sobotu 2. dubna, a již obsa-

zujeme zájezd na veřejnou generálku muzi-

kálu Quasimodo, Zvoník od Matky Boží,

která proběhne v listopadu letošního roku 

v divadle Hybernie. Chystáme se uspořádat

druhý ročník Velikonoční rukodělné dílny,

kdy si budou moci děti vyrobit vajíčka netra-

dičními technikami. Kdo se chce zúčastnit, 

už nyní může vyfoukávat vajíčka. V našem

městě proběhne 11. května kytičkový den, kdy

každý občan bude moci přispět koupí měsíčku

lékařského za 20 Kč na výzkum rakoviny,

prodávat budou děti a vedoucí z naší skupiny

ve žlutých tričkách.

O víkendu 10. – 12. června pořádáme

zážitkovou akci v přírodě pro mládež od 14ti

let s pevnou základnou v Zelené Lhotě.

O letních prázdninách pořádáme tři tábo-

ry, které jsou téměř obsazené:

10. – 16. července 2011 v Zelené Lhotě

17. – 30. července 2011 v Zelené Lhotě

16. - 24. srpna 2011 vodácký tábor po 

řece Vltavě – pro

děti od 12 let

Skupinová vedoucí 

Ivana Mochurová  

PIONÝRSKÁ SKUPINA

JITŘENKA KDYNĚ INFORMUJE

Už v lednu si fanoušci maškar, převleků 

a přestrojení vymýšleli, čím veřejnost překva-

pí. Masky si vyrábějí sami, vyměňují, dojde 

i na půjčovny. Pestrobarevné procesí se na své

kolečko obcí za zvuku řízné dechovky vydává

zpravidla v sobotu. Bujarý průvod obchází sta-

vení a bývá zvykem, že u dveří čeká paní domu

se sladkými koblihami či stopečkou dobrého

moku. Karnevalové kolečko se pak zákonitě

uzavírá před místní hospodou. 

A jak to bylo letos? V brnířovském průvodu

zaznamenali rekordní účast. V Koutě na Šu -

mavě se oslav ujaly děti a připomněly si všech-

ny tradiční zvyky včetně zabijačky.

Ve spádových obcích na Mrákovsku slavili

dva dny. V Chodské Lhotě sice den jeden, ale

stačil, protože starostův „papamobil“ sloužil

jako občerstvovna i technické zázemí celého

průvodu. 

V Kolovči vedla čelo průvodu perníková

chaloupka s Jeníčkem a Mařenkou. Cesta

končila u rybníka, kde byl Masopust za loňské

hříchy řádně odsouzený a utopený. Ve Vše -

rubech pořádá masopustní průvod už několik

let Spolek dobré pohody, a tak tam taky určitě

byla. Při společném reji v Loučimi a Libkově

zaznamenal jednoznačný úspěch herecký

výkon dvou slepic s proutěným košíkem

plným sena a barevnými vajíčky. Každou hos-

podyni usadily na koš, a když vstala, 

za mohutného kokodákání obratně vylovily

vysezená vajíčka. 

Konec masopustu je jedno z nejveselejších

období zimy. A díky posunutí data Velikonoc

na konec dubna byl letošní masopust zároveň 

i předzvěstí jara. Ve spolupráci s fotbalisty 

a hasiči se daří tento zvyk dokonale oživit, 

a oslavy získávají rok od roku na oblibě.                          

Sylva Heidlerová

Masopust, masopust... na Kdyňsku

Společensko-kulturní místnost zateplují 

ve Hříchovicích. V malé vesničce se sedmde-

sátkou obyvatel pořádají řadu setkání a zábav,

prostor pro ně ale začínal být nevyhovující.

„Rekonstrukce bude dokončena v dubnu,“

oznámil starosta obce Zahořany Miroslav

Jandečka, která Hříchovice spravuje.

„Navíc probíhá kanalizace v Oprechticích,

jde o dokončení 2. větve,“ pokračuje a dodává:

„No a nyní jsme připraveni na nástup firmy

Bártek, která zajistí montáž bezdrátového roz-

hlasu v rámci protipovodňových opatření. 

Na to jsme získali finanční podporu z Ope rač -

ního programu životního prostředí. I to bude

hotovo do konce dubna.“                         (sh)

Kanalizace, sál a rozhlas

na Zahořansku



9

Co se děje  v  infocentru

Pamětníci
Umíme psát historii?

Trochu zapomenuté téma se rozhodla oživit

společnost AgAkcent ve spolupráci se Sdru že -

ním obcí Kdyňska. „Práce kronikáře totiž není

moc vidět, o tom, že někdo ve vsi kroniku píše,

se ani neví, nikdo ho nekontroluje ani neúkolu-

je, většinou se nemá s kým poradit. To, že je to

špatně, se leckdy dozví až příští generace,

napravuje se to těžko“ zaznělo na jednom 

z pracovních setkání se zástupci obcí.

„A tak jsme se rozhodli kronikáře proškolit,“

vysvětlil důvod organizace semináře Vlastimil

Hálek z pořádající společnosti. Své znalosti 

a zkušenosti sděloval ostatním kolegům Mgr.

Luboš Smolík, ředitel Vlastivědného muzea 

Dr. Hostaše v Klatovech a kronikář města

Klatovy. Přednášku ocenilo dvacet dva obec-

ních kronikářů z kdyňského regionu. Seznámili

se svými dokumentačními povinnostmi o ob -

cích, spolcích a podnicích. Zaujala je tvorba

kroniky a jejích příloh, zmínka byla i o mož -

nos ti elektronického záznamu.

Přítomní ocenili nejen získané znalosti, ale 

i to, že mohli svoji práci probrat s ostatními

„zasvěcenými“. Nabídku k zopakování kroni-

káři vděčně přijali, dokonce navrhli přizvat

pracovníka archivu. „Závěrem školícího seriálu

věnovaného kronikářům by mohla být výstava

kronik,“ loučili se při odchodu ze sálu Muzea

příhraničí.                               Sylva Heidlerová

36. setkání Pamětníků v březnu uzavřelo již
třetí vzpomínání nad fotografiemi kdyňských
divadelních souborů. Obdivovali jsme píli, pra-
covitost a obětavost kdyňských ochotníků.
Další setkání se uskuteční v Muzeu příhraničí 
v pátek 10. června od 14,30 hod. na téma: výz-
namní kdyňští občané.                    (TIC Kdyně)

Fotograf Vláďa Hošek přijel do Kdyně, aby zde přítomným posluchačům představil Nepál,

konkrétně trek kolem hor Annapuren. Vladislav Hošek je známý díky svým působivým fotogra fiím

šumavské přírody. Do Muzea příhraničí se ale přijel podělit se zážitky ze vzdálené a exotické země,

kterou osobně dvakrát navštívil, svá vyprávění doprovázel fotografiemi, které kromě dokumenta-

čního charakteru zachycovaly i atmosféru nepálských velehor a pomohly nám vytvořit 

si představu o nelehkých životních podmínkách tamních obyvatel. Společně s fotografem – cesto-

vatelem přijel do Kdyně jeho přítel hudebník Toník „Yetty“ Jelínek, který po ukončení vyprávění

zahrál několik písniček z vlastního repertoáru, přičemž návštěvníci mohli sledovat prezentaci foto-

grafií ze Šumavy. Celkově se přednáška setkala s velkým úspěchem a všech 30 návštěvníků

odcházelo s pocitem příjemně stráveného večera.                                                       TIC Kdyně

O Nepálu s Vláďou Hoškem

Cestopisné přednášky v osobitém podání

MVDr. Josefa Steinbacha se ve Kdyni osvědči-

ly. Tentokrát během dvou hodin představil celé

západní pobřeží USA od Kalifornie až po nej-

severozápadnější bod USA ve státě Was hing -

ton. 

Své vyprávění doprovázel fotografickou pre-

zentací, která učarovala nejednomu z poslucha-

čů. Ať už se jednalo o fotografie známých kali-

fornských metropolí, jako jsou Las Vegas a San

Francisko nebo nádherné přírodní scenérie 

z kaňonů v národních parcích států Navada,

Arizona či Utah. V krátké přestávce mezi

vyprávěním se mohli posluchači rozptýlit sle-

dováním prezentace fotografií poznávacích

značek jednotlivých států západního pobřeží

USA. Tyto značky často hraničí až s umělec-

kými díly a kolikrát z nich je sotva možné

vyčíst číslo. O úspěchu přednášky svědčil

nadšený potlesk čtyřicítky posluchačů. (TIC)

Ruty šuty Arizona, Texas...

Josef Steinbach přednáší ve Kdyni

Na radnici v Eschlkamu se sešli zástupci

české a německé strany, aby společně projed-

nali program Českobavorských týdnů, které 

se budou konat v průběhu celého července na

obou stranách hranice. Jednání se zúčastnili

zleva: místostarosta Všerub Václav Krásnický,

starosta Eschlkamu Josef Kammermeier, sta-

rostka Všerub Ludmila Rousová, zástupce TIC

Eschlkam Josef Altmann, starosta Kdyně Jan

Löffelmann a zástupkyně TIC Kdyně Marie

Kobesová a Ivana Kramlová. 

Příprava

česko-bavorského týdne

ZZvveemmee   vvááss   nnaa

SSvvaattoojjaakkuubbsskkoouu   cceess ttuu

Dr. Hans Kolbinger z Regensburgu,

jeden z iniciátorů východobavorské

svatojakubské cesty a jižní varianty

Jakubské cesty v Čechách, představí

v pondělí 11. dubna 2011 v 19.00 hod.

v kině ve Kdyni historické pozadí

poutí po svatojakubské cestě. 

Podrobně pohovoří o pěší a cyklis-

tické trase z Prahy přes Kdyni 

a česko-bavorskou hranici u Eschl -

kamu do Donauwörthu a dál přes

Švýcarsko a Francii až do Santiaga de

Compostela ve Španělsku k hrobu 

sv. Jakuba. Výklad doprovází fotogra -

fiemi. Celá přednáška bude tlumoče-

na. Všechny srdečně zveme.      (TIC)

Pokaždé přijdou s velkým zájmem. Kdo?

V Úborsku jsem byli při křtu

nově vydané publikace MAS

Pošumaví, která mapuje stavby

lidové architektury na našem

území. Kniha je k nahlédnutí 

v TIC Kdyně



Na bále v Loučimi zněl popík i country
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V sále i výčepu restaurace pana Matějky

bylo kolem deváté večerní už jen málo volných

židlí, ve výčepu, tradičně obsazeném mladými,

prakticky žádná. Kolovanka Zdeňka Trefance

hrála dobře jak lidovky, tak i popík a country,

lidé si mohli koupit dva druhy chuťovek a líst-

ky do tomboly, kde bylo tentokrát 215 cen

a jako první prasátko (naporcované a v lednici,

samozřejmě). Hasiči připravili exkluzivní před-

tančení, v deset hodin přitančili na parket

Vladimír Krejčí (Kdyně) a Petra Švehláková

(Plzeň), členové plzeňského tanečního klubu

Koloseum Dance Team. Na bále měly zastou-

pení také okolní sbory – nejvíce tradičně 

z Chodské Lhoty a tentokrát také z Pocinovic.

„Nebyli jsme v Loučimi na bále hodně dlou-

ho,“ řekl Václav Ponocný st., „co je tady nově

zrekonstruovaná restaurace, tak prvně. Ale před

nějakými dvaceti, třiceti lety, to jsme si bály

vzájemně navštěvovali daleko víc.“

Zdeněk Huspek

Smích pro všechny generace

Hlavní pořadatel Josef Šváb ml. a pokladník Milan Zimmermann (první dva zleva) měli po skon -
čení důvod ke spojenosti, protože letos bylo plno.

Stejně jako v řadě jiných obcí, i ve Vše ru -

bech se snaží pořádat akce, do kterých by se

zapojilo co nejvíce obyvatel. Dospělí využívají

prostory místního kulturního domu, kam chodí

pravidelně cvičit, stejně tak je využívají spor-

tovci z TJ Sokol Všeruby. V zimních měsících

slouží sál k tradičním zábavám, plesům 

a bálům. Pro děti zajišťují akce školka, škola 

a SRPDŠ, které v zimě pořádá všemi oblíbený

Dětský maškarní bál. Na něm si děti zasoutěži-

ly, zatancovaly na živou hudbu a samozřejmě

předvedly své krásné masky, za které dostaly

drobné odměny.

Mateřská školka pořádala společné odpoled-

ne rodičů a dětí, při kterém si všichni mohli

vyrobit tři sněhuláky z rozličných materiálů 

a vyzdobit si jimi svůj byt. Děti ze školky se

pravidelně zúčastňují představení v základní

Výroční schůze Sboru dobrovolných hasičů

okrsku Zahořany se konala v restauraci 

U Lenina v Hradišti.  Schůzi slovem provázel

starosta okrsku Václav Dolejš. Přivítal hosta 

z domažlického okresního sdružení Petra

Ouřadu, dále pak starostu Zahořan Miroslava

Jandečku, bývalého starostu Václava Řeháka,

Václava Sladkého za SDH Tlumačov a zástup-

ce SDH Milavče. Informoval o činnosti jedno-

tlivých sborů, vrátil se i do let minulých.

Poukázal na jakou úroveň se celý okrsek

pozvedl,  a to nejen díky dobrému výboru, ale 

i díky přispění obecního úřadu. Za tuto práci

Václav Dolejš poděkoval všem nynějším 

i bývalým členům výboru SDH a vyzdvihl spo-

lupráci s odstupující starostou Václavem

Řehákem, kterému byl poté předán dar. 

Nynější starosta obce nadále přislíbil sboru

pomoc a spolupráci ve všech směrech. V závě-

ru upřesnili datum okrskové soutěže, která se

bude konat 7. května v Hříchovicích, a poděko-

vali  všem přítomným i nepřítomným hasičům,

kteří se podílejí na rozvoji ve svých sborech

SDH do nichž patří: Sedlice, Bořice, Zahořany,

Oprechtice, Stanětice a Hříchovice. Slova díků

patřila také hlavnímu sponzorovi okrsku,

Václavu Kastlovi, který zároveň ve své nově

zrekonstruovaném útulné restauraci, připravil

výborné pohoštění.           Hanka Hoffmannová, 
zastupitelka  OÚ Zahořany

Zahořanský okrsek

měnil starostu

Turistické informační centrum

Kdyně nabízí plastické nástěnné

mapy 

vhodné pro poznávání i dekoraci. 

Česká republika, Plzeňský kraj,

Šumava a unikátní novinka 

– Český les.

Z vystoupení kouzelníka - bez komentáře.

škole a díky tomu pro ně zápis do první třídy

probíhá v dobře známém prostředí. V letošním

roce se žáci mateřské i základní školy pobavili

při vystoupení kouzelníka, který si mezi všemi

vybíral své „asistenty“, všem se líbilo i Diva -

délko KUBA a společně si zazpívali během

programu Jaromíra „Vojty“ Houby – Trempové

a jejich písničky.

A žáci základní školy? Ti si kromě výše

zmíněných akcí užili zábavu při Modrém dnu,

prvňáčkové byli v zasedací místnosti městyse

pasováni na Malé čtenáře a všichni navštívili

Školící a výukové centrum v Černošíně, kde se

dozvěděli mnohé o správném třídění odpadu 

a jeho využití.                               Renata Rei

Čtěte www.kdynsko.cz



CCeennttrruumm  vvooddnníí  zzáábbaavvyy

KKddyynněě

pořádá plavecké kurzy pro děti ve věku

od 1 roku do 3 let

Výhodou plavání v Centru vodní zábavy

ve Kdyni především je úprava vody 

za použití dezinfekce vyráběné 

elektronickou aktivací kuchyňské soli:

hz vody není cítit žádná chemie

hmetoda je zdravotně zcela nezávadná, 

oproti tradičnímu čištění plynným 

chlorem 

hzamezuje výskytu alergických reakcí 

kůže nebo očí

dále kurzy plavání pro děti od 3 do 6 let.

Děti budou rozděleny dle věku. 

Kurzy budou probíhat dopoledne o víkendu

Barbora Šmaterová    tel.: 728 555 075                       

Zuzka Hrůzová          tel.: 777 077 654                       

První provozní rok Centra vodního zábavy

Kdyně se uvedl velice dobře. Od slavnostního

otevření, které bylo 28. dubna 2010, jsme se

museli vypořádat s provozem, který nikdo 

z nás neznal. První měsíce byly tudíž velice

náročné, neboť návštěvnost byla, a to i díky

zvědavosti, velmi vysoká. I přes tento nápor

jsme vše zvládli a postupně se zapracovali tak,

že jsme odbavovali i 500 návštěvníků denně.

Tento zájem trval až do konce prázdnin. 

S příchodem nového školního roku jsme zazna-

menali úbytek návštěvníků v našem Centru 

a toto trvalo do konce roku, kdy prosinec byl

vůbec nejslabší měsíc. S příchodem nového

roku se ale návštěvnost zvedla, a to i po mír -

ném navýšení vstupného.

Největším lákadlem v našem Centru, kromě

unikátní úpravy bazénové vody, je bezesporu

tobogán, samostatný whirpool, vodní houpač -

ka, masážní chrliče a trysky.

CENTRUM VODNÍ ZÁBAVY po roce

Den vody v Mrákově

O tom, že řemeslo má zlaté dno se mohou přesvědčit všichni, kteří zavítají v sobotu 

14. května ve 13 hodin do areálu Chovu koní Svržno. Ve spolupráci s Michaelou Kodadovou

tady už podruhé pořádá Místní akční skupina Český les takzvaný Regionální den. A právě všichni

řemeslníci, podnikatelé, drobní živnostníci, ale stejně tak třeba sdružení nebo obce z Českého lesa,

mají jedinečnou možnost představit svůj um nebo činnost. Návštěvníky by měla přilákat ochut-

návka tradičních pokrmů podle dokončovaného vydání pohraniční kuchařky, možnosti trávení

volného času či inspirace k podnikání. Někdo si odnese skvělý typ na výlet, jiného zaujme profe-

sionální ošetřování dřevin, další se dozví, na co na všechno MAS už přispěla a zda může finančně

pomoci i s jeho projektem. V nabídce by měl být také přehled různých kurzů a seminářů, které 

se na území MAS pravidelně pořádají. Například řemeslné dílny s ruční výrobou šperků, vosko-

vých svící, pletením z vrbového proutí, malbou na hedvábí a s  další podobnou tradiční prací pak

můžete na podzim navštěvovat v nově vybudovaném  středisku v Draženově. Odpoledne bude hrát

hudba, je připravena tombola, stánkový prodej, prohlídka stájí a projížďky na koni. Pokud máte

zájem zúčastnit se jako vystavovatel, neváhejte a kontaktujte Michaelu Kodadovou, Chov koní

Svržno, tel. 777 231 549. Na všechny ostatní se 14. května od 13 hodin moc těšíme. 

MAS Český les, o. s., www.masceskyles.jz.cz

Má řemeslo zlaté dno?

K připomenutí Světového dne vody 22. 3. se v mrákovské základní škole uskutečnil tradiční pro-
jektový Den vody. Dopoledne si v domažlickém bazénu zasoutěžilo téměř 80 žáků 1. i 2. stupně.
Odpoledne žáci osmé třídy předvedli všem své vypracované prezentace s tématikou voda.           (ZŠ)Interiér Centra vodní zábavy ve Kdyni.         (sh)

Nesmím zapomenout ani na Welness cent-

rum, kde po prvních seznamovacích návště-

vách k nám dnes chodí pravidelní návštěvníci 

a jejich počet se zvyšuje. Musím se zmínit 

i o kur zech plavání rodičů s dětmi. Tyto kurzy

jsme začali provádět v měsíci listopadu a těší se

velikému zájmu. Proto jsme od ledna tohoto

roku rozšířili hodiny o kurzy předškoláků. 

V květnu pak dokončíme plavecké kurzy škol-

ních dětí nejen ze Kdyně, ale i z Kouta na

Šumavě, Všerub a Pocinovic. Ve spolupráci 

s městem dále plánujeme rozšířit v létě naši

nabídku o venkovní opalování, což by ještě

více zatraktivnilo pobyt v našem Centru.

Na závěr mi dovolte si přát, aby naše

Centrum bylo stále tak navštěvováno jako

doposud. Myslím, že máme ve Kdyni něco, co

nám může závidět celý kraj. 

30. dubna si připomeneme výročí zahájení

provozu a tento den každé dítě při odchodu 

z bazénu dostane nanuka. 

Jan Zelenka, ředitel

11



12

Ve Kdyni v Masarykově ul. (dřívější Zabran -

ská ul., nebo také „V Bráně“), tj. ulice vedoucí

z Náměstí směrem na Kobylu, stojí po levé

straně dům postavený v r. 1868 čp. 2 (dříve 

čp. 14). V r. 1889 jej koupil od pana Antonína

Kocha František Matějovič a založil zde svoji

košíkářskou dílnu. V zadní části domu byla ple-

tárna, kovářská dílna (na kovové rámy kočárů),

kotelna na vaření vrbového proutí a sklad

(magacín) hotových výrobků. V přední části

domu byl krámek s hotovými výrobky. 

V košíkárně se vyráběly ruční košíčky, nůše,

květinové stolky, pletené přepravní kufry 

i košatiny na bryčky. Vše se vozilo na nádraží 

a zasílalo odběratelům do Plzně, Prahy a někdy

také až do Vídně. Pletlo se z vrbového proutí,

rámy větších košíků se dělaly ze silnějších

prutů, nebo ze silných prutů rákosu. Jemnější

předměty se pletly z pediku, což je loupaný

tenký rákos, který se dovážel z okolí Terstu. 

V době největšího rozmachu dílny po r. 1920

pracovalo v dílně až 13 dělníků. 

Výstižně popisuje práci v košíkárně ve své

knize „Obecní Pepíček“ Antonín Zoglmann.

Uvádím krátký výňatek: „Nedlouho po Dušič -

kách poslala i „máma“ známého Obecního

Pepíčka na práci do košíkárny s rozhodnutím:

„Pastvy už přestaly, v lese také není už práce,

budeš odpoledne po škole u košíkáře šmidlit“.

Psal se tehdy r. 1890 a Pepíčkovi bylo jedenáct

Košíkárna Františka Matějoviče kolem roku 1930.

let. Mistr košíkářský jej uvedl do dílny se

slovy: „Tak se dobře dívej, jak se to dělá! Tady

máš dva skřipce, dřevěný na slabší proutí,

železný na silné. Podrží se levou rukou, opře 

se o zem, mezi obě jeho ramena se vloží prou-

tek, skřipec se silně stiskne a pravicí se jím celá

vrba od silného konce až k slabému hrotu pro-

táhne. Udělá se šmyk, drůc, kůra se odloupne,

potom se prsty pěkně z proutku stáhne a vrba

ještě očistí, aby na ní nebylo chloupků 

a vláken, a položí se stranou“. Dále se dočítáme

v knize, že za snop se dostane 30 krejcarů. Ale

ne vždy šla práce tak snadno a rychle. Nejlépe

šla práce s proutím bílým a silným, z vrby čer-

vené nešla kůra a dřeň tak rychle odstranit. Za

tuhých mrazů, kdy proutí bylo promrzlé, šla

práce pomaleji. Týdenně přinášel Pepíček

domů 50-60 krejcarů. Když po Velikonocích

všechny zásoby proutí došmidlili, sezónní

práce v košíkárně pro Pepíčka skončila. Dílna

byla v provozu až do r. 1939. Žádný z osmi

potomků pana Františka Matějoviče ve výrobě

nepokračoval, proto výroba po tomto roce

zanikla.

Vlevo od Matějovičovic domu byl obchod

pana Kohna se zbožím koloniálním. Ten také

často navštěvoval známý kdyňský žebrák Líprt,

chodil si tam pro svoji kořalku. Na pravé straně

od košíkárny stával prý ve své době snad

nejmenší obytný dům ve Kdyni kloboučníka

pana Karla Šrámka (bývalé čp. 1). V polovině

padesátých letech  byl zbourán.  

Rudolf Šlajer

Košíkářství  ve Kdyni

Od března až do konce května si mohou

návštěvníci místní knihovny (každý pátek 

od 16 do 18 hodin) prohlédnout malou výstav-

ku knih. Její autorka, knihovnice Věra

Panošová, nazvala „Sto let knihy v Loučimi“

podle nejstarší knihy z roku 1887 s názvem

„Cesty misionářské, které Mongolskem,

Tibetem a říší Čínskou vykonali Huc a Gabet,

kněží kongregace sv. Lazara v Paříži“, a kterou

dle nápisu na titulní straně „zčeštil“ Karel

Jindřich. „S výstavou mi pomohla jedna z nej -

aktivnějších čtenářek Katharina Dirriglová,“

říká o souboru 57 knih, od nejstarší z již zmí -

něného roku 1887, až po rok 1987 Panošová. 

Základem výstavky se stala krabice knížek

od pana Němečka a jeho paní z Domažlic, kte-

rou Loučimským věnovali prostřednictvím

Vladimíry Kacerovské. Další knihy jsou z vy -

řazeného fondu knihovny a něco dodala i kni-

hovnice. Na výstavce najdeme kromě dalších

také značně omšelé sebrané spisy Aloise

Jiráska, od Jana Vrby historický román o třech

dílech „Chodské rebelie“ z roku 1930 či z roku

1936. V roce 1929 vydaný je zde také skvělý

román Ericha Maria Remarqua „Na západní

frontě klid“ anebo „Vzkříšení“ od Lva Niko -

lajeviče Tolstého z roku 1925. V knihovně pak

na čtenáře čeká celkem 1300 knížek pečlivě

roztříděných podle žánrů, z toho si jich v roce

2010 lidé 560 vypůjčili. Evidovaných čtenářů

je 29 a vloni jich knihovnu navštívilo 463.

„Do návštěv se počítají dospělí i děti i v pří -

padě, že si žádnou knížku nepůjčí a třeba 

se jenom přijdou podívat anebo na internet,“

objasňuje čísla Věra Panošová, a protože

základní knižní fond by čtenáři i v obci se 115

obyvateli přečetli za pár let, existuje výměnný

fond s knihovnou Boženy Němcové v Do maž -

licích, z něhož je v nabídce přibližně 300 titulů

za rok. Knihy si podle svého uvážení, případně

i podle přání čtenářů, knihovnice vybere a Do -

mažličtí je dopraví na místo.       

Zdeněk Huspek

Historické knihy vystavují v Loučimi

Knihovnice Věra Panošová a její nejmladší čte-
nářka Anna Lena Dirriglová

����������������
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O pololetních prázdninách pravidelně

pořádá sdružení Pionýr a Nadace Dětem 

3. tisíciletí akci Ledová Praha. Jako už několik

let předtím, tak i letos využila naše skupina této

nabídky. 

Odjížděli jsme v pátek v poledne vlakem 

z Domažlic do Prahy. Po ubytování nás čekal

3hodinový koncert Děti Dětem v Kongresovém

centru. Největším hostem byli Maxim Turbu -

lenc, kteří roztancovali a rozezpívali celé pub-

likum. V sobotu jsme jako první na programu

navštívili Mořský svět s mnoha krásnými 

i zajímavými tvory. Dále  byl v Muzeu Policie

připraven zábavný doprovodný program pro

děti i dospělé. Po obědě jsme vystoupali na věž

na Staroměstském náměstí a poslechli si truba-

če troubícího v každou celou hodinu z věže.

Prošli jsme si Karlův most, obdivovali rychlo-

malíře, hráče na skleničky s vodou a krásné

šperky v přenosných krámcích.  Ještě ten večer

jsme vyrazili na bobovou dráhu na Proseku.

V zasedací síni městyse Všeruby proběhlo

Pasování prvňáčků na čtenáře. 

Děti pozvaly své rodiče i ostatní příbuzné,

přítomna byla i paní starostka a bývalý ředitel

školy pan Musil, v současnosti knihovník míst-

ní knihovny. Prvňáčkové všem předvedli, jak

jsou šikovní a jak pěkně se s paní učitelkou

Behenskou a za přispění svých rodičů a praro-

dičů naučili číst. 

Za odměnu dostali od pana Musila roční prů-

kazku do knihovny, kterou jim věnovala škola.

Paní ředitelka Reifová rozdala všem pamětní

list a paní starostka Slabikář, ve kterém 

si mohou procvičovat čtení. Všem slušely šerpy

rozdané paní učitelkou Behenskou, které nám

jako sponzorský dar věnovala domažlická

firma Všetečka a syn. No a na závěr sladké pře-

kvapení – dort ve tvaru knihy, do kterého se

všichni s chutí pustili a zaslouženě si tak osla-

dili pěkné odpoledne.                       Renata Rei 

Nově pasovaní

čtenáři ve Všerubech

Byla už tma, ale to vůbec nevadilo, protože

dráha je osvětlená a naštěstí nebyla zima. 

V neděli, už s batohy na zádech, jsme vyra-

zili na  Gamefest do Modré školy, kde bylo při-

praveno mnoho deskových, počítačových 

a hudebních her. Moc dlouho jsme se nemohli

zdržet, protože v Muzeu hlavního města Prahy

pořádali výstavu Čtyřlístek, a pak v Národním

muzeu výstavu starých dějin českého národa. 

Výlet nám skončil a my spokojení i mírně

unavení odjížděli vlakem domů. Příště ale

pojedeme zase a podíváme se na další nabízené

akce.

Za PS Kolo Koloveč Hergetová Magdalena

Další semestr Univerzity třetího věku, který

ve Kdyni orgnizuje společnost AgAkcent,

navštěvuje 20 posluchačů. Cyklus šesti před-

nášek má téma: Etika jako východisko z krize

společnosti. V úvodních lekcích se posluchači

seznámili s výkladem etiky zakladatelů antické

filozofie Sokrata, Platóna, Aristotela. Během 

5 semestrů se ve studiu vystřídalo na 30 poslu-

chačů, kteří si vybírají studium témat podle

svých zálib.  Až na dvě posluchačky se jedná 

o studenty v důchovém věku.          (TIC Kdyně)

Program dětského karnevalu letos obohati-

lo vystoupení dvou dětských tanečních

párů Radky Fronkové a Martina Šperla

(oba z Kolovče) a Terezy Mlnaříkové

(Koloveč) a Marka Schrödla (Pec pod Čer-

chovem), které předvedly latinskoame-

rické i standardní tance. Vystoupila také

taneční skupina TJ Slavoj Koloveč, která

pracuje pod vedením paní Jany Švehlové.

Všichni sklidili velký potlesk. Karneval

pořádaly tradičně ženy z oddílu rekrea-

čního sportu TJ Slavoj Koloveč. Děti se

nenudily, byla připravena velká tombola,

soutěže i vyhodnocení masek. Všem pořa-

datelkám děkujeme, samozřejmě i rodi-

čům, kteří věnovali přípravě masek volný

čas a s dětmi přišli prožít příjemné odpo-

ledne.          Jana Peclová, Městys Koloveč

Děti tancovaly dětem

Studenti třetího věku zaplní

sál Muzea příhraničí
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„Jde o to, že v rámci slavení svátků v litur-

gickém roce mají přednost význačné doby spo-

jené s životem a tajemstvím Ježíše Krista od

jeho vtělení a narození přes jeho smrt a zmrt-

výchvstání až k nanebevstoupení, před svátky

svatých. Navíc Velikonoce jsou vrcholem celé-

ho církevního roku, ze kterého církev čerpá

svůj život, každá neděle je slavena na připo-

mínku právě zmrtvýchvstání Krista. V minu-

losti se často stávalo, že kult nějakého svatého,

jeho slavení a oslavy s tím spojené zastínily

významné doby liturgického kalendáře. To, jak

slavíme svátky v církevním roce, a přesné defi-

nice jejich významu určil II. vatikánský koncil

v konstituci o liturgii – Sacrosanctum concili-

um (1963),“ vysvětlila Marie Kobesová z TIC

Kdyně.

Zima už upadla v zapomnění, Masopust je dávno pochovaný, jaro zabušilo na vrata, přesto se
hodí jedna vzpomínka na letošní povánoční dobu, konkrétně Tříkrálovou sbírku. Ze seznamu obcí
podílejících se na této akci České katolické charity omylem vypadla obec Kout na Šumavě, spada-
jící do farnosti Kdyně. V obci Kout, která se celkem důstojně podílí na této sbírce, bylo od samého
počátku před jedenácti lety vybráno 39.085,- Kč, v obci Spáňov 4.281,- Kč.  Koutští pak ještě kole-
dovali v Oprechticích, jejich zpívání a koledování vyneslo zde 4.125,- Kč, tato částka byla ale sou-
částí celkového výnosu farnosti Stanětice/Domažlice. Díky všem koledníkům, ať už jsou jimi malí
„špunti“ z prvních tříd místní ZŠ, nebo velké slečny a chlapci z pokračujících škol v okolí. 

Pozvánka na…
Když už je připomínka Kouta na Šumavě a jsme v dubnu, hodí se pozvání na pouť. Koutská pouť

je známá tím, že je v širokém okolí první poutí po zimě, po Velikonocích, jelikož kostel v Koutě je
zasvěcen sv. Jiří. Letos bude atypická, a to svým termínem. Totiž: svátek sv. Jiří, patrona koutské-
ho kostela, připadá i na Hod Boží velikonoční, a proto pouťové koláče zavoní o týden později. 

Anna Váchalová

Třikrálová vzpomínka z Kouta na Šumavě

(Ze zápisu Hourovy kroniky Kdyně)

DNE 8. ČERVENCE 1812 NAVŠTÍVIL KDYNI NA

SVÉ CESTĚ PO ČECHÁCH CÍSAŘ FRANTIŠEK I.

ŠKOLNÍ KRONIKA LÍČÍ TUTO UDÁLOST TAKTO:

UDEŘENÍM 9. HODINY DOPOLEDNE PŘIBYLO

JEHO VELIČENSTVO V PRŮVODU GUBERNÁL-

NÍHO RADY A KRAJSKÉHO HEJTMANA PRO -

CHÁZKY A V PRŮVODU HRABĚTE Z VRBNA

A GENERÁLA LUCCY DO KDYNĚ. DĚKAN IGNÁC

SCHUSTER VYŠEL MU V PRŮVODU DUCHOVEN-

STVA Z OKOLÍ A SE ŠKOLNÍ MLÁDEžÍ A UČITEL-

SKÝM SBOREM VSTŘÍC. VŠECHNY CECHY

V SLAVNOSTNÍM ODĚVU A PRAPORY STÁLY NA

NÁMĚSTÍ A VÍTALI CÍSAŘE, KTERÝ V PRŮVODU

80 PANEN V BÍLÝCH ODĚVECH, KTERÉ SYPALY

MU KVÍTÍ NA CESTU, Až K RADNICI JEJ PRO-

VÁZELY. CÍSAŘ JEL V POVOZE Až PŘED RADNÍ

DŮM, TAM SESTOUPIL, BYV UVÍTÁN, PROHLÉDL

SI RADNICI A CELOU TOVÁRNU (PŘÁDELNU) 

A O 10. HODINĚ ODJEL ZASE DO KLATOV.

VRÁTIL SE DO KLATOV PROTO, žE SILNICE

DO DOMAžLIC TENKRÁTE JEŠTĚ NEBYLA

DOSTAVĚNA (TO SE STALO Až V ROCE 1824).

Historie návštěvy císaře

Františka I. ve Kdyni

Slavnost předzvěsti Císařských slavností 

ve Kdyni proběhne v sobotu 9. července 2011
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Kulturní komise v Dlažově připravuje před-

nášku o čaji s ukázkami: „Konvička čaje“,

termín bude upřesněn na www.dlazov.cz.

DUBEN

h1. 4.  Dlažov, Přednáška o pravidlech sil-

ničního provozu, 19:00 hod, zasedací míst-

nost OÚ Dlažov

h2. 4. Dlažov, Horkýže Slíže + Cocotte

Minute, 21:00 hod, bigbítová hospoda

Dlažov 

h2. 4. KČT Kdyně, Odemykání kdyň -

ských studánek, vycházka vhodná pro rodi-

če s dětmi

h8. 4. Kout na Šumavě, Setkání dů -

chod ců, 16:00, v sále na Střelnici

h9. 4. Dlažov, Jarní výstava, 10:00, dla-

žovská sokolovna, výstava jara, velikonoč -

ních svátků, ručních prací a také ochutnáv-

ka vín, retro koutek:Vratné i nevratné láhve,

lahvičky.  

h9. 4. KČT Kdyně, Výlet na Pohoří,

procházka za krásnou přírodou

h9. 4. Chodská Lhota, Divadelní 

představení černíkovského ochotnického

souboru „Charleyova teta“, 16:00 hod, v so -

ko lovně, srdečně zvou místní zahrádkáři

h11. 4. Kdyně, Přednáška Dr. Kolbingera

z Regensburgu o Svatojakubské cestě 

v Čechách, 19:00 hod, kino Kdyně, před-

náška bude tlumočena

h14. 4. Chodská Lhota, Velikonoční tur-

naj ve stolním tenise, 9:00 hod, informace 

k turnaji podá správce sokolovny na strán-

kách OÚ www.chodskalhota.cz

h16. 4. Dlažov, Kečup, 21:00 hod, big-

bítová hospoda Dlažov 

h16. 4. Černíkov, Jarní pochod „10 jar-

ních km, aneb co je za humny“, bližší infor-

mace naleznete na www.cernikov.cz, všich-

ni příznivci pěší turistiky jsou zváni

h16. 4. KČT Kdyně, Z Lužan do Šviho-

va, jarní putování vlakem a pěšky na krásný

hrad Švihov

h20. 4. Kdyně, Muzeum příhraničí - TIC,

17. 00 hod. vernisáž výstavy, starou a náro-

čnou technikou malování voskem se před-

staví kdyňská výtvarnice Marie Mužíková 

h21. 4. Kdyně, S Miladou Hynkovou 

a Václavem Sikou o aradekoru, Františku

Šleglovi a sympoziích aradekor s promí -

táním videofilmu a diapozitivů, 17:00 hod,

TIC – sál Muzea příhraničí

h22. 4. Dlažov, Argema, 21:00 hod, big-

bítová hospoda Dlažov

h23. 4. Koloveč, divadelní představení

ochotnického souboru z Černíkova, 

19:00 hod, v kulturním domě v Kolovči

15 

h23. 4. Všeruby, Turnaj ve stolním teni-

se, pořádá SDH Všeruby v KD, bližší infor-

mace na plakátech 

h25. 4. KČT Kdyně, Přes tři hospody,

tradiční vycházka s ochutnávkou alespoň tří

druhů piva

h30. 4. Kdyně, Slet čarodějnic, 14:00 hod,

start na náměstí ve Kdyni, pořádá pionýrská

skupina Safír Kdyně

h30. 4. Všepadly, Stavění májky a oslavy

osvobození americkou armádou, u obecního

úřadu Všepadly

h30. 4. Nová Ves, Stavění májky a opé-

kání buřtů u kapličky

h30. 4. Brnířov, Stavění máje a pečení

májového prasátka na návsi u rybníka

KVĚTEN

h1. 5. Kout na Šumavě, Koutská pouť 

h1. 5. KČT Kdyně, Májová vycházka

na Tanaberk, nenáročný výlet vhodný i pro

rodiny s dětmi

h1. 5. Všeruby, Májová procházka,

pořádá Spolek dobré pohody Všeruby, sraz 

u pomníku B. Němcové, zakončení na 

sv. Anně                                                           

h6. 5. Kdyně, Oslavy osvobození města

Kdyně americkou armádou

h6. 5. Nová Ves, Lampionový průvod 

a opékání buřtů, 19:30 hod, start u kapličky

h7. 5. Dlažov, Kečup revival Plzeň 

+ Snikers, 21:00 hod, bigbítová hospoda

Dlažov

h7. 5. Černíkov, Pouťový pohár v hasič -

ském sportu, již tradiční pouťový pohár

pořádá SDH Slavíkovice a co nejsrdečněji

všechny zve

h8. 5. Nová Ves, Den matek, 14:00 hod,

Hostinec u Vachatů, ke Dni matek zahrají

žáci ZUŠ Kdyně

h14. 5. KČT Kdyně, Branišovskými lesy,

vycházka vhodná pro rodiče s dětmi 

h15. 5. Mrákov, Setkání seniorů, od

14.00 hod v sále KD Mrákov. Je připraven

bohatý kulturní program a občerstvení. 

K tanci a poslechu bude hrát dechová hudba

Hubertka. 

h18. 5. Kdyně, Mezinárodní den muzeí,

všichni jsou srdečně zváni na bezplatnou

prohlídku Muzea příhraničí a Synagogy ve

Kdyni

h19. 5. Kdyně, koncert Pavla Dobeše,

19:30 hod, Kino Kdyně, koncertní vystoupe-

ní předního českého písničkáře, který 

se představí společně s Tomášem Kotrbou

h21. 5. Chodská Lhota, Turistický po -

chod Chodská Bůta, pořádají místní zahrád-

káři, více informací na www.chodskalhota.cz

Chodské kroje

Nová expozice v Muzeu Chodska 

v Domažlicích ve výstavním prostoru

a na ochozu muzea až do konce října

DUBEN

1-2. 4.     20:00 Zelený sršeň (USA)

5-6. 4.     20:00 Cizinec (It, Fr, USA)

8-9. 4.     20:00 Varieté (USA)

12-13. 4.  20:00 Tři dny ke svobodě 

(USA)

15-16. 4.  20:00 Hon na čarodejnice 

(USA)

19-20. 4.  20:00 Světová invaze: Bitva o 

Los Angeles (USA)

22-23. 4.  17:00 Gnomeo a Julie 

(VB, USA)

26-27. 4.  20:00 Jsem číslo čtyři (USA)

29-30. 4.  17:00 Na vlásku (USA)

KVĚTEN

3-4. 5. 20:00 Sucker Punch (USA)

6-7. 5. 20:00 Světová invaze (USA)

10-11. 5.  20:00 Cizinec (USA, Francie) 

13-14. 5.  17:00 Máma mezi marťany 

(USA)

17-18. 5.  20:00 Obřad (USA)

20-21. 5.  17:00 Autopohádky (ČR) 

24-25. 5.  20:00 Všemocný (USA) 

27-28. 5.  20:00 Zdrojový kód (USA)

31. 5. 20:00 Jsem číslo čtyři (USA) 

h21. 5. KČT Kdyně, autobusový zájezd

do Mariánských Lázní – naučná stezka Kosí

potok

h28. 5. Nová Ves, Dětský den, více infor-

mací na www.novaveskd.cz  

ČERVEN

h2. 6. Kdyně, divadelní představení

„Sborovna“, 19:30 hod, Kino Kdyně,

Divadlo Pavla Trávníčka přijíždí s původní

českou komedií Jaromíra Břehového

h10. 6. Kdyně, 37. Setkání pamětníků,

14:30 hod, v sále infocentra Kdyně, tento -

krát na téma Významní kdyňští občané

h11. 6. Kdyně, Pohádkový les, 13:30 hod,

start u Husova pomníku, pořádá pionýrská

skupina Safír Kdyně

h18. 6. Černíkov – Úžlebec, VII. ročník

Na kole z Čech do Bavor, již tradiční cyklis-

tická akce pořádaná za spoluúčasti města

Kdyně, městyse Eschlkam a společnosti

AgAkcent, s. r. o., více informací na

www.kdynsko.cz 

h25. 6. Kdyně, 26. Rýzmberský hradní

guláš, 15:03 hod., přírodní amfiteátr 

na hradě Rýzmberk
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Příchod jara na Kdyňsku

Děti z Jitřenky se smějí ve všech ročních obdobích pořád stejně. 

Domov seniorů pořádal "Jarní zábavu" s harmonikářem Josefem Jarábkem
a dětským souborem country tanců z Kouta na Šumavě, nechybělo občer-
stvení. Děkujeme firmě ZEOS Brnířov a panu Dohnalovi, kteří na akci
přispěli sponzorským darem.                                      (Domov seniorů Kdyně)

Masopustní průvod pozdravila s úsměvem na tváři také nejstarší
občanka Chodské Lhoty, letos devadesátisedmiletá paní Anežka
Květonová, která je zachycena na snímku Jaroslava Nunváře.  

Rozesmátá pionýrská Jitřenka

Mezinárodní den žen 

Jarní kytičky pro babičky

Na osmdesátiletých oslavách kdyňské školy zpíval dětský sbor Radost.

Pocinovičtí školáci se vydali na exkurzi o likvidaci odpadu do part-
nerského Schwandorfu do Bavorska.

MDŽ se vrací na Kdyňsko a je si všude podobné: zábava, na závěr
kytička a něco málo muziky, tak jako v Loučimi.

Tak zase až za rok

Za přáteli v Bavorsku

Osmdesátiletá a stále mladá
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